
 

 

 

Schriftelijke vragen op grond van het Reglement van Orde, artikel 47 

  

Datum: 6 november 2024 

   

Betreft: Soorten Management Plan (SMP) 

 

 

Geacht college, 

 

Ter introductie: Een Soortenmanagementplan (SMP) is een plan dat wordt gebruikt om 

de populaties van beschermde diersoorten te ondersteunen in gebieden waar menselijke 

activiteiten plaatsvinden, zoals bouwprojecten en isoleren van woningen. Het doel van 

een SMP is om negatieve effecten op beschermde soorten te beperken en hun 

leefomgeving te versterken. Een SMP biedt gebiedsontheffing, waarmee activiteiten die 

normaal gesproken eenmalige ecologische ontheffingen vereisen, voor langere tijd (bijv. 

tien jaar) binnen een bepaald gebied toegestaan kunnen zijn. Dit betekent minder losse 

vergunningsaanvragen. 

De gemeente is voornemens om een SMP op te stellen en heeft hiervoor een uitvraag 

gedaan voor een externe uitvoeringspartij.  De start van deze opdracht is op 1 februari 

2025 en loopt tot einde 2037.  

Het CDA heeft hier de volgende vragen over: 

1. Hoe ziet de financiering er uit van het opstellen van een SMP inclusief het mitigatie- 

en compensatieplan en het uitvoeren van het hiervoor benodigde ecologisch 

onderzoek? Welke financiële middelen worden hiervoor ingezet? (Hierover kunnen 

we niets vinden in de begroting). 

2. Wordt er gebruik gemaakt van de provinciale subsidie voor het SMP waarbij het 

opstellen van het SMP wordt gesubsidieerd maar daarnaast ook de alternatieve 

verblijfplaatsen voor soorten? 

3. Hoe hoog is die subsidie? 

4. In de provincie Utrecht hebben ze langer ervaring met een SMP. Zijn de geschetste 

procedurevoordelen in de praktijk daadwerkelijk zichtbaar?  

5. De gemeente is hoogstwaarschijnlijk verantwoordelijk voor de uitkomsten en 

bijbehorende effecten die voortkomen uit het SMP. Moet de gemeente straks niet 

een groot bedrag investeren om te voldoen aan het mitigatie- en compensatieplan 

omdat anders de Omgevingsvergunning niet wordt verleend?  

6. Worden deze mitigatie- en compensatiemaatregelen pas uitgevoerd wanneer er 

sprake is van een bouwproject of moeten vooraf overal al mitigatie- en 

compensatiemaatregelen worden genomen? 

7. Hoe wordt de monitoring van minimaal 10 jaar gefinancierd? Worden hiervoor 

structurele middelen vrijgemaakt?  

8. Zitten er geen risico’s aan pre-SMP omdat we de uitkomsten van het SMP-onderzoek 

niet weten waardoor je misschien met terugwerkende kracht populaties hebt 

verstoord. 

9. Hoe zit het met het buitengebied? Moeten deze initiatiefnemers wel een aparte 

vergunningaanvraag doen waarvoor ze zelf de portemonnee moeten trekken?  

 

Namens CDA-Achtkarspelen,  

Rienk Schootstra 



 


